

Referat bestyrelsesmøde

Dato:	6. maj 2025
Tid:	09.00 - 16.00, morgenmad fra 8,30
Sted:	BUPL, Niels Jernes Vej 8B, 9220 Aalborg Øst
Indkaldte:	Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Ellen, Nanna, Morten, Mona, Pia, Else, Thomas, Hanne, Anne (PLS) og Helle (referent)
Afbud:	Pia og Hanne. Julie kommer senere. Nanna og Anne går under mødet, men kommer retur.
Dirigent/er:	Lars
Referent:	Helle
Praktisk ansvarlige:	BUPL, men Morten finder sang til start!

Dagsorden:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

- 2.1. Lokaler BUPL
- 2.2. Revision af pædagoguddannelsen – udsat fra sidste møde
- 2.3. Sundhedsreform
- 2.4. Orientering Kommunikationsstrategi
- 2.5. Kommunalvalg
- 2.6. Overenskomst 2026
- 2.7. Generalforsamling 2025
- 2.8. Budgetrevision 1. kvartal 2025
- 2.9. Medlemspanel (fast punkt) – Slettes hvis godkendt under pkt. 2.4.

3. Nyt fra HB

4. Sager til orientering

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

6. KB's synlighed – Slettes hvis godkendt under pkt. 2.4.

7. Evt.

Behandling og Referat:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

2.1. Lokaler BUPL
v/Peter

Vi ser lokalerne efter lukket møde, og der er opfølgning fra sidste møde bl.a. omkring kontrakt og IT.

Behandling/beslutning

Kredsbestyrelsesmedlemmer fik vist lokalerne og forklaret ombygning m.m.

Der er møde med IT i næste uge, hvorefter vi håber på snart at kunne give et nærmere tidsplan for flytningen.

2.2. Revision af pædagoguddannelsen – udsat fra sidste møde v/Lotte

Når vi drøfter reformen af uddannelserne, så har vi sendt forbundets opsamling af væsentlige punkter i reformen, men I får også hele aftalen med, så I selv kan dykke dybere ned i betydningen af den.

Bilag: Fakta – de væsentligste elementer i aftalen og Aftale om reform af professionsbachelor- og erhvervsakademiuddannelser

Behandling/beslutning

Lotte gennemgik de vigtigste punkter omkring pædagoguddannelsen. Der er nogle uklarheder omkring hvordan den fremtidige uddannelse er sammensat, som vi ikke kan give klare svar på endnu. Her afventes de 2 arbejdsgruppers resultat/bekendtgørelser.

Der blev af bestyrelsen drøftet mange bekymringer omkring uddannelsen og også de studerendes manglende viden, når de kommer ud i praktik og hvad udfordringer dette giver på arbejdspladserne.

Punktet tages op igen, når vi ved mere.

2.3. Sundhedsreform v/Peter

Basisviden og drøftelse. Peter vil gennemgå de væsentligste områder i reformen, samt hvilke beslutninger der kan få betydning for medlemmer af Socialpædagogerne.

I behøver derfor ikke læse den meget store politiske aftale, med mindre I gerne vil i detaljen om den. Men nu har I den.

Bilag: Aftale om sundhedsreform

Behandling/beslutning

Peter lavede nedslag i reformen, som får stor betydning på vores område også. Men hvor området kun er nævnt et par gange med meget få linjer. Nogle medlemmer vil sikkert opleve at skulle skifte arbejdsgiver. Mangler at FH var mere på banen omkring denne reform.

2.4. Orientering Kommunikationsstrategi v/Peter

Orientering om den fremtidige strategi som i 2025 indeholder den del af projektet med Bornholm, men som skal tilpasses i 2026, når dette projekt slutter.

Inkl. forslag om fremadrettet at slette de faste punkter om medlemspanel og KB's synlighed.

Bilag: Udkast kommunikationsstrategi

Behandling/beslutning

Peter fremlagde FU's behandling af nye kommunikationsstrategi, som bl.a. betyder, at vi stopper med at producere Indsigt. En del af strategien er lige nu en del af projektet med Bornholm, læringen derfra vil blive indskrevet i starten af 2026 hvor kredsbestyrelsen skal behandle strategien igen.

Første nyhedsbrev vil bl.a. komme til at handle om flytning af lokaler til BUPL og en opfordring til medlemmerne om en god historie som kan deles på SoMe.

Bilaget tilrettes.

2.5. Kommunalvalg v/Peter

Hovedbestyrelsen har vedtaget en plan for kommunal- og regionsrådsvalg. Vi drøfter eventuelle lokale aktiviteter.

Behandling/beslutning

Peter gennemgik HB's plan og gjorde opmærksom på seminaret i august, som vil være relevant for flere af kredsbestyrelsesmedlemmerne.

Der blev drøftet om der skulle etableres en koordineringsgruppe, men besluttet at PL arbejder videre med hvordan vi organiserer det frem til valget.

2.6. Overenskomst 2026

v/Julie

Hovedbestyrelsen har vedtaget en tidsplan, og vi skal i den forbindelse drøfte lokale aktiviteter.

Behandling/beslutning

Julie gennemgik HB's tidsplan og orienterede om, at der til 2- dags TR-møde vil være et kort oplæg om OK26 og opfordring til at sende krav ind. Forbundet sender informationsmateriale til TR og afholder møder i løbet af august.

Vi vil senere behandle punktet med ønsker fra kredsen.

2.7. Generalforsamling 2025

v/Peter

Noget nyt siden sidst?

Orientering omkring kasserer og kritisk revisor samt orientering om status på Fagets Pris.

Behandling/beslutning

Kasserer genopstiller ikke og FU har drøftet, at det vil lette funktionen hvis det er en af valgt som har sin faste gang i kredsen, der vælges. De tænker alle over det.

Fagets pris har indtil nu kun modtaget 2 ansøgere. Vi rykker for flere i første nyhedsbrev.

2.8. Budgetrevision 1. kvartal 2025

v/Helle

Bilag: Forslag til budgetrevision for 1. kvartal 2025

Behandling/beslutning

Eneste ændring er i akutmidler. Undring over ændringen når det er baseret på antal TR-timer. Peter undersøger forklaringen og de nærmere detaljer.

Ellers godkendt.

2.9. Medlemspanel (fast punkt) – Slettes hvis godkendt under pkt. 2.4.

v/Peter

Der vil være en orientering om ny undersøgelse, samt evt. nyt fra tidligere undersøgelser.

KB drøfter og beslutter evt. yderligere emner og handlinger i forhold til medlemsundersøgelser.

Behandling/beslutning

Medlemspanelet blev i sin tid oprettet, da vi ikke selv havde mulighed for at sende til større grupper i eget system. Men tingene har ændret sig og vi har nu selv mulighed for at lave undersøgelser til både store og mindre grupper af medlemmer.
Godkendt at nedlægge medlemspanelet.

3. Nyt fra HB

Orientering er sket under de tidligere punkter.

4. Sager til orientering

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg.

Kathja: vedr. møde i Arbejdspladsen, fremsendt punkt om valg af FTR, vi siger af og blandt, men i aftalen står udpegning af organisation.

FTR dækker alle overenskomster eller skal der være en for hvert enkelt område. Der skal kun 2 TR til at vælge en FTR.

Thomas: Møde med Jammerbugt for at give oplæg om medarbejderudvalg i Brønderslev for plejefamilier. En god dag og fire repræsentanter er valgt ind i dialoggruppe. Lotte oplyser, at hun i starten sidder med i gruppen.

Familieplejer har fået 6 pladser til konferencen af kommunen og der er udviklet app til afregning af kørsel, der er god dialog og forståelse for hinanden.

Peter: Næste uge afholdes FF hvor vi har indsendt pkt. om overenskomst for private opholdssteder og så behandles også punktet om politiske konsulenter.

Anne, PLS: Ny tovholder har gjort et stort arbejde. Der er nu 8 aktive, men der mangler nogle fra vinteroptaget. Godt samarbejde med Århus i gang og håber også at Hjørring snart starter op.

Peter: Husk vi har fælles arrangement med UCN med oplæg af Bent Madsen, der er arrangement både før og efter for de studerende. Samme i efteråret med Dorte Birkmose.

Julie: Snart møde i OK-udvalg, har sættes et særligt fokus på overenskomsten for særlige stillinger.

Der er også kommet nyt om organiseringsgrader for 2024. Dette tages med på næste KB-møde. Døgn og PFF er svagt stigende igen.

Henrik: Obs på at kontanthjælpsreformen rammer 150-200 voksne udsatte i egen bolig.

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

Bemærkning:

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes dagsorden sammen med kredskontoret.

Dato og tid er reserveret til den 27. maj kl. 9.15, maks. 1 time, kan foregå via Teams.

Behandling/beslutning

Lars indkaldes.

6. KB's synlighed – Slettes hvis godkendt under pkt. 2.4.

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på hjemmesiden, Facebook og Indsigt.

Indstilling:

Emne/r vælges og hvem som laver oplæg.

Behandling/beslutning

Vi lavet opslag om flytning i morgen efter aftale med BUPL.

Godkendt at punktet slettes, men at vi stadig er opmærksomme på, at vores arbejde i kredsbestyrelsen gøres synligt.

7. Evt.

Kathja: Hvis ikke tidligere nævnt, så er året emne til TR-arrangementer; Proaktive tillidsvalgte.

Evaluerings af 1. maj

Godt arrangement, hvert år nye deltagere. Ønsker flere fællessange. Godt tidspunkt for dem som ønsker at deltage i flere arrangementer i regionen. Super godt optog i Aalborg og god tale fra Peter Holm i Kilden om at være Stolt Socialpædagog. Vil forsøge at gøre noget lignende når vi kommer i nye lokaler.